
دکتر محمدرضا پورابراهیمی به عنوان رئیس مجمع 
نمایندگان استان کرمان انتخاب شد.

انتخابات هئیت رئیســه مجمع نمایندگان استان 
کرمان در اجلاسیه چهارم مجلس شورای اسلامی 

برگزار و دکتر پورابراهیمی بعنوان رئیس این مجمع 
انتخاب شــد. بر اســاس این گزارش در جریان این 
انتخابات، اعضای هئیت رئیسه مجمع نمایندگان 
استان کرمان در اجلاسیه چهارم مجلس انتخاب 

و محمدرضــا پورابراهیمــی رئیــس مجمــع، عفــت 
شریعتی نائب رئیس، صمدالله محمدی سخنگو و 
ذبیح الله اعظمی به عنوان دبیر مجمع نمایندگان 

استان کرمان انتخاب شدند.

 پورابراهیمی 
رئیس مجمع نمایندگان 

استان کرمان شد

خبر  
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خبر   خبر   

  نبص1 ق  ه وریت ب قن لجهزا  هنالر 
زین تیغ  ورلی  هن کن هن؛

نتیجه ماموریت های شهردار 
چه بوده است؟

رییــس و نایــب رییس شــورای اســامی شــهر کرمان 
می گویند شهردار بدون اجازه و هماهنگی به مرخصی 
و ماموریــت رفتــه، میــزان ماموریت هــا نیــز خــارج از 
روال قانونــی بــوده بــه طــوری که باید مســتندات آن 

اعام شود.
شرایط شهردار کرمان در سال جاری روز به روز متفاوت 
تر می شود؛ آن از شروع امسال که سفرش به سیستان 
و بلوچســتان و شــائبه اســتفاده از خــودرو و امکانــات 
دولتی خبرســاز شــد و بعد هم که شــنیده ها حکایت 
از تــاش هــا بــرای اســتیضاح یا اســتعفای وی بر زبان 
افتاد؛ ۲ هفته متوالی جلسات علنی شورا برگزار نشد 
و اعضای شورا گفتند که خوشبین هستند مشکات 

از روالی غیر از استیضاح حل شود.
در جلســه علنــی دیگــر شــورا، رییــس و نایــب رییــس 
شورا دست روی ماموریت ها و مرخصی های شهردار 
گذاشــته انــد، چیــزی که گویا برخــاف مقررات و حتی 
اجازه شورا انجام گرفته است؛ حتی سفرهای خارجی 

شهردار.
در این جلسه گفته شد که حداقل چندمورد از مرخصی 
ها با موافقت رییس شورا همراه نبوده، یعنی رییس 
شــورا مخالفــت کــرده امــا بــاز شــهردار کار خــودش را 

کرده است.

 ه وریت ق  نبص1 بیش لز ح   جهز  
اما نایب رییس شورای اسامی شهر کرمان در جلسه 
علنــی امــروز گفــت: متاســفانه ســال گذشــته میــزان 
ماموریت های شــهردار به خارج از اســتان از آن حد و 
نرُمی که مشــخص شــده و در سیســتم اداری در نظر 

گرفته شده بالاتر بوده است.
نــود و پنجمیــن  محمدرضــا کمُســاری در بخشــی از 
نشســت صحن علنی شــورای شــهر کرمان، با شــروع 
صحبت هایی که از آن با عنوان تقاضا یا تذکر برادارانه 
یاد کرد افزود: از جناب آقای شــهردار که در نشســت 
علنــی شــورای ایــن هفتــه حضــور نــدارد، تقاضــا دارم 
گزارشــی را از نتیجه ماموریت هایی که ســال گذشــته 
به خارج از اســتان داشــته جهت شــرکت در جلســات 

مختلف، به شورای شهر ارائه دهد.

 نتیجه  ه وریت ههی  هنالر   
 ه بواا لست؟

وی ادامه داد: مشخص شود چه مقداری از جلسات 
خــارج از اســتان شــهردار، در قالــب مباحــث اداری و 
مرتبط با شهرداری بوده، چه مقدار مربوط به بازدیدها 
و نمایشگاه ها و انعقاد تفاهم نامه ها بوده و اینکه از 

این جلسات چه نتیجه ای حاصل شده است.
بــرای  گفــت:  کرمــان  شــهر  شــورای  رییــس  نایــب 
مرخصی هــا و ماموریت هایــی کــه شــهردار دارد، من 
نمی دانــم روال قانونــی آیــا این هســت که از شــورا یا 
رییس شورا باید مجوز گرفته شود یا اینکه صرفا یک 
نامه به شــورا ارســال شود، چون روال در یک سال و 
نیم گذشته این بوده که یک نامه از سمت شهرداری 
جهت اطاع داده شده و حداقل در خصوص ۲ مورد 
از مرخصی هایی که شهردار رفته، نظر مساعد رییس 
شورا نبوده و اجازه داده نشده ولی متاسفانه شهردار 
بدون در نظر گرفتن این بحث اقدام به اســتفاده از 

مرخصی کرده است.
وی تصریح کرد: شــهردار ۳۸ روز و بیش از یک ســوم 
بیشــتر از آنچــه قانــون به وی مجــوز داده در ماموریت 
بوده ، در این راستا اگر نظر اعضای شورا مساعد است 
از این به بعد با مجوز رییس شورا، ماموریت های خارج 
از استان را حداقل حتما با نظر رییس شورا انجام دهد.

کمســاری ادامــه داد: ســال گذشــته عــاوه بــر ۳۸ روز 
ماموریــت، هفــت روز مرخصــی اســتحقاقی، ۱۱ روز 
هم مرخصی اســتعاجی داشــته است که طبق قانون 

ماموریت ها باید ۳۰ روز باشد.
نایب رییس شورای شهر کرمان بیان کرد: سفر عمان 
را شــهردار طبــق قانــون از مرخصــی اســتفاده نکــرده 
چون مجوز را شورا به وی نداده و به سفر عمان رفت؛ 
در این حوزه بحث متفاوت اســت که ان شــاءالله ســر 
موقع باید درباره این موضوع صحبت کنیم زیرا سفر 
کاری وی بحــث کاری اســت و مجــوزات اگر اخذ شــده 

به شورا ارائه شود.
نــادری رییس شــورا نیــز افزود: مرخصی های شــهردار 
باید با مجوز شــورای شــهر باشد که تاکنون این اتفاق 

نیفتاده است.

لنتوها لز ع لکنا  هنالر بهلا  1 گینا  
بــه گــزارش ایرنــا، ایــن مباحــث در حالــی اســت کــه 
نایــب رییــس شــورای اســامی شــهر کرمــان ابتدای 
امســال و در واکنش به حواشــی مربوط به انتقادها 
از عملکرد شهردار مشهدی کرمان، در یک استوری 
و  شــد  شــهردار  اســتعفای  خواهــان  اینســتاگرامی 
نوشــت که وی بیشــتر چهره فرهنگی دارد تا اجرایی 
و در فضای کنونی کشــور نیز می تواند پســت های 
خوبــی بگیــرد لــذا به صاح وی خواهد بود که از این 

مسئولیت کناره گیری کند.

به حضور  ذهقن بریها  ل1 نخاگهن لنجهم   ؛

 معرفی سرپرست 
بنیاد نخبگان استان کرمان

 مراســم تودیــع و معارفــه سرپرســت بنیــاد نخبــگان 
استان کرمان با حضور معاون توسعه و مدیریت منابع 
بنیــاد ملــی نخبگان، معاون توســعه مدیریت و منابع 
استانداری کرمان و اعضای شورای علمی استان برگزار 
و دکتر قاسم سرگزی به عنوان سرپرست بنیاد نخبگان 

استان کرمان معرفی شد.
 در این مراسم دکتر شهبازی معاون توسعه و مدیریت 
منابع بنیاد ملی نخبگان با اعام اینکه استان کرمان 
به دلیل ظرفیتهایش یک استان ویژه است گفت: بنیاد 
ملــی نخبگان مأموریتهــای راهبردی و کلیدی در نظام 

اداری را کشور دارد.
وی اظهار داشت: بنیاد نخبگان متولی توانمندسازی، 
پشتیبانی، و استفاده از نخبگان کشور است و نخبگان 
موتور محرکه توسعه کشور هستند که یکی از روش های 
میانبر توسعه کشور، استفاده از نخبگان است. معاون 
توســعه و مدیریــت منابــع ضمــن اشــاره بــه مهاجرت 
نخبگان تصریح کرد: مهاجرت نخبگان موضوع خیلی 
مهمــی اســت و اگــر از دانــش و مهــارت نیــروی نخبــه 
نتوانیم استفاده کنیم و فرد نخبه در داخل کشور باشد 

مصداق این است که مهاجرت کرده است.
دکتــر شــهبازی بیان کرد: مهمتریــن برنامه بنیاد ملی 
نخبگان افزایش دایره نخبگانی اســت و در این راســتا 

بنیادهای استانی باید بیشتر تقویت شوند.
 در ادامه افزود: یکی از مهمترین طرح های ما جذب 
نخبــگان در دســتگاههای دولتــی اســت کــه موفــق به 
اخذ مجوز جذب ۲هزار نخبه در دستگاه ها شده ایم.

معــاون توســعه و مدیریــت منابــع بنیاد ملــی نخبگان 
ضمن اشاره به بورسیه صنعتی اظهار داشت؛ از دیگر 
برنامه های ما اولویت با رشته های علوم انسانی جهت 

جذب و استفاده در دانشگاهها است.
 دکتر سرگزی سرپرست بنیاد نخبگان استان کرمان با 
اعام اینکه ما برای پیشبرد اهداف و برنامه های بنیاد 
نخبگان مســتلزم حمایت از همه دســتگاهها هستیم 
گفت: بنیاد نخبگان وظیفه دارد مسیر را برای نخبگان 
بــاز کنــد و شناســایی و الگوســازی از ایــن عزیزان جزو 

برنامه های ما است.
به گزارش روابط عمومی بنیاد نخبگان استان کرمان؛ 
سرپرســت بنیــاد نخبگان اســتان کرمان بیــان کرد: از 
برنامــه هــای مهــم ما در بنیاد نخبگان اســتان شــبکه 
ســازی نخبگان اســتان و ایجاد شــور و انگیزه و نشــاط 
و کمک به هم افزایی از برنامه هایی است، که ما در 

استان کرمان می خواهیم اجرا کنیم.
در پایان مراسم ضمن تجلیل از زحمات دکتر علیرضا 
ســعیدی رییس ســابق بنیاد نخبگان اســتان و معرفی 
دکتر قاســم ســرگزی به عنوان سرپرســت جدید بنیاد 
نخبگان اســتان، احکام اعضای شــورای علمی اســتان 
توســط معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری به 

ایشان اهدا شد.

 بوارق ۷۵ سهاه بهغ  وزا هنن ی 
پلاک تهریخ1  1 گینا؛

پلاک گذاری خودروی رضاشاه 
در کرمان

مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
استان کرمان می گوید: باتوجه به اینکه خودرو موجود 
در باغ موزه هرندی دارای قدمتی بالاست، با همکاری 
کانــون اتومبیل رانــی و جهانگــردی ایــن اســتان پــاک 

تاریخی می گیرد.
فریدون فعالی افزود: این خودرو متعلق به سال ۱۹۴۸ 
میــادی و ســازنده آن شــرکت کرایســلر اســت کــه بــا 
دریافــت پــاک تاریخی اقدامــات نگهداری و حفاظتی 

ویژه ای برای آن انجام می شود.
بــاغ خانــه هرنــدی از یادگارهای دوره قاجار محســوب 
می شود که توسط محمدرضاخان عدل السلطان یکی 
از صاحب منصبان نظامی کرمان احداث شد و معماری 

آن تلفیقی از معماری اروپایی و سنتی است.
این باغ در سال ۱۳۱۳ به ابوالقاسم هرندی )یزدی الاصل 
و از تجار معروف کرمان( فروخته و ساختمان و قسمتی 
از باغ در سال ۱۳۴۹ به وزارت فرهنگ و هنر به منظور 
تبدیل به موزه اهدا شد که در ۱۸ آذر ۱۳۵۴ با شماره 
۱۱۷۰ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رســید و 
در اکنــون از آن به عنــوان موزه هــای باستان شناســی و 

سازهای سنتی استفاده می شود.
بــه گــزارش ایرنا،رضاشــاه پهلوی در شــهریور ۱۳۲۰ در 
مســیر تبعید بنا به مســائلی در کرمان ماندگار شــد و 
گفته می شــود به دلیل نقض فنی خودرو شــخصی، 
وی را به وســیله یک خودروی کرایســلر مدل ۱۹۴۸ به 
بندرعباس منتقل کرده اند که مالکیت این خودرو نیز 

به هرندی تعلق داشته است.

کسنی بواجه ه ف ر ی یهرلنه هه قطذ1 لست!

روایت یک بودجه  پنهان
ظاهرا دولت منابع و مصارف تبصره ۱۴ بودجه یا همان هدفمندی 
یارانه ها را طوری تنظیم کرده که در هر حالتی هم کسری خواهد 
داشت.بنابراین این کسری دولت را به سمت اعمالی خواهد برد 

که برای اقتصاد کشور مشکل زا خواهد بود.
تبصره ۱۴ بودجه درباره هدفمندی یارانه ها است، به بیان ساده 
تر این قسمت از بودجه می گوید که به چه بخش هایی و به چه 
اندازه باید یارانه پرداخت شــود و همچنین گفته می شــود منابع 

تأمین این یارانه ها از کجا خواهد بود.
کل رقــم تبصــره ۱۴ لایحه بودجه ســال جــاری نزدیک به ۶۶۰ هزار 
میلیارد تومان برآورد شده است. گروه ها و بخش های هدفی که 
قرار است به آنها یارانه تعلق بگیرد عبارتند از؛ دارو،  یارانه نقدی  
و معیشــتی، خانــوار تحــت پوشــش کمیتــه امداد و ســازمان های 
بهزیســتی، یارانه نان و... که به صورت مســتقیم و غیرمســتقیم 

تعریف می شود.

بواجه ته ین یهرلنه هه  
منابع تأمین این یارانه ها از طریق فروش فرآورده ها نفتی، فروش 
گاز طبیعی و منابع حاصل از اصاح نرخ گاز خوراکی پتروشیمی 
ها اســت. نکته اینجاســت که ۴۴ درصد از منابع تامین یارانه ها 
توســط صادرات فرآورده های نفتی اســت، همچنین ۴۰ درصد از 
یارانه ها نیز از طریق درآمد حاصل از فروش داخلی گاز به صنایع 
تأمین می شود که نحوه محاسبه آن بر اساس نرخ ارز است. به 
بیان دیگر ۸۴ درصد از منابعی که بناست یارانه های سال ۱۴۰۲ 

را تامین کند، وابسته به نرخ ارز است.
بررسی های مرکز پژوهش های مجلس نشان می دهد چنانچه نرخ 
ارز در نیما ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان تثبیت شود، ۲۲ درصد از منابع 
درآمدی هدفمندی یارانه ها کسری خواهد داشت. به بیان دیگر 
در صــورت تثبیــت نــرخ ارز نیمــا در عدد فعلــی، ۱۴۸ هزار میلیارد 
تومان از ۶۶۰ هزار میلیارد تومانی که بناست در سال جاری یارانه 

داده شود، محقق نخواهد شد.
بر اساس محاسبات صورت گرفته چنانچه نرخ ارز ۲۸ هزار تومانی 
بــه نــرخ ارز مرکــز مبادلــه برســد، ایــن کســری به ۷۰ هــزار میلیارد 
تومــان خواهــد رســید. در لایحه بودجــه ۱۴۰۲ آمده که گاز خوراک 
پتروشیمی ها با نرخ ۷ هزار تومان برای هر متر مربع تامین شود. 
چنانچــه نــرخ تســعیر)تبدیل( ارز در همیــن ۲۸۵۰۰ تومان اعامی 
توســط بانــک مرکــزی باشــد، بــا توجــه به فرمــول محاســبه ای که 
وزارت نفت دارد، قیمت گازی که به پتروشیمی ها داده می شود 
کمتــر از ۷ هــزار تومــان خواهد بود. همچنین برآورد ها این اســت 

که قیمت هاب گازهای منطقه ای در سال جاری نزولی است. به 
بیان ساده تر پیش بینی ها این است که قیمت گازی که به دست 
پتروشــیمی هــا مــی رســد به مراتــب کمتر از ۷ هزار تومانی اســت 
که در بودجه در نظر گرفته شــده. محاســبات نشــان می دهد هر 
یک هزار تومانی که  قیمت گاز  خوراک پتروشیمی ها پایین تر از 
۷ هزار تومان باشــد، با ۳۷ هزار میلیارد تومان کســری در تامین 

یارانه ها مواجه خواهیم بود.

بواجه لی پرههن ار ال بواجه کل  
 کل منابــع عمومــی بودجه کشــور کــه دخل و خرج جاری دولت را 
نشــان مــی دهــد در لایحــه بودجــه ۱۴۰۲ بالــغ بر یک هــزار و ۹۸۴ 
هزار میلیارد تومان بودجه است. با وجود اینکه تبصره ۱۴ بودجه 
یــا همــان منابــع یارانــه ها حدود یک ســوم منابــع بودجه عمومی 
است، اما ذیل بودجه عمومی قرار ندارد. به بیان دیگر این هزینه 
ها بر گردن دولت اســت اما در جدول درآمد و هزینه های جاری 

آورده نمی شود.
کل بودجــه بــه طــور کلــی از دو بخــش تشــکیل می شــود، بودجه 
عمومی و بودجه شرکت های دولتی. اما با آغاز هدفمندی یارانه 
ها در کشور یک تبصره به بودجه اضافه شد که تقریبا اهمیت یک 
بودجه جداگانه را دارد. این تبصره همین تبصره ۱۴ و هدفمندی 
یارانه ها است. با وجود اینکه منابع هدفمندی یارانه ها ذیل  بودجه 
شرکت های دولتی  )شرکت نفت( قرار دارد، اما به دلیل اهمیت 
فراوان تبصره ۱۴ میتوان عنوان بودجه سوم را برای آن استفاده کرد.

 شکل بواجه سوم کجهست؟  
منابع عمومی بودجه دارای یک سمت منابع و یک سمت هزینه 

ها است، به بیان دیگر برای هزینه های جاری دولت درآمد هایی 
از طریق مختلف تعریف شده است. چنانچه درآمد هایی که پیش 
بینی شده محقق نشود، دولت می تواند با عدم تخصیص مشکل 
را تــا حــدی بــر طرف کنــد. به عنوان مثال فــرض کنید بودجه یک 
طرح یا موضوعی ۱۰۰ میلیارد است، چنانچه قسمتی از درآمد های 
پیش بینی شده محقق نشود دولت می توان کمتر از ۱۰۰ میلیارد 

تومان به ان طرح تخصیص دهد.
امــا چــون تبصــره ۱۴ ذیــل بودجه عمومی یا جاری نیســت، عدم و 
کاهش تخصیص در مورد یارانه ها ممکن نیست. به بیان دیگر 
دولــت موظــف اســت در هــر حالتــی یارانه ها را تأمیــن کند، حتی 
چنانچــه منابــع درآمدی آن هم محقق نشــود بایســتی یارانه های 
پرداخــت شــود. تنهــا در صورت اجازه مجلــس دولت می تواند در 

تبصره ۱۴ تغییر ایجاد کند.
بــا فــرض اینکــه درآمد های دولت کاما هم محقق شــود، باز هم 
در یارانــه هــا نزدیــک به ۱۵۰ هــزار میلیارد تومان کســری خواهیم 
داشــت. حتــی بــا فــرض اینکه نرخ ارز نیما افزایــش یابد و به نرخ 
ارز بازار مبادله هم برسد باز هم مشکل کسری هدفمندی یارانه 

ها حل نخواهد شد.
ظاهرا دولت منابع و مصارف تبصره ۱۴ بودجه یا همان هدفمندی 
یارانــه هــا طــوری تنظیم کرده که در هر حالتی هم کســری خواهد 
داشت.بنابراین این کسری دولت را به سمت اعمالی خواهد برد 

که برای اقتصاد کشور مشکل زا خواهد بود.
بــه گــزارش اقتصادنیوز،بــرای مثــال چنانچــه دولت بــرای حل این 
کســری به ســراغ اســتقراض از نظام بانکی و بانک مرکزی برود، 
بــا افزایــش متغیــر هــای پولی نتیجه ای به جز تورم برای کشــور به 

ارمغان نخواهد داشت.

تفههم نه ه ه کهری لنج ن  نکت ههی النش بریهن ق پهرک علم ق فرهقری لستهن کن هن؛

تمرکز بر توسعه اکوسیستم فن  آوری کرمان
تفاهم نامه همکاری انجمن شرکت های دانش بنیان و پارک علم 
و فناوری استان کرمان با هدف بسترسازی برای توسعه اکوسیستم 

فن  آوری کرمان به امضا رسید.
بر اساس این گزارش،در نشست مشترک رئیس انجمن شرکت 
هــای دانــش بنیــان اســتان کرمــان و رئیــس پــارک علــم و فنــاوری 
اســتان، دکتــر کــی نیا رئیس پارک علــم و فناوری، این همکاری را 
اثرگذار دانست و بیان کرد: این همکاری سبب ایجاد انگیزه برای 
شرکت های فناور به سوی دانش بنیان شدن و هموار کردن مسیر 
راهشان می شود و با توجه به ماهیت و ساز و کار انجمن دانش 
بنیان استان، دستیابی به اهداف موردنظر را از مسیرهمکاری با 

انجمن امکان پذیر عنوان کردند.
بر اســاس گزارش روابط عمومی انجمن شــرکت های دانش بنیان 
اســتان،هدف از انعقــاد تفاهم نامــه مذکــور، ارزیابــی محصــولات 
شــرکت هــای فنــاور و تعییــن میــزان پتانســیل آنهــا بــرای دانــش 

بنیان شدن و حمایت از این شرکت ها است.
گفتنی است در بند دیگری از این تفاهم نامه آمده که بنگاه هایی 
کــه محصــول آنها به عنوان، محصــول دارای قابلیت دانش بنیان 
شــدن، معرفــی گــردد، درصورت درخواســت و تمایل از ســوی آن 

بنگاه جهت اخذ مجوز دانش بنیان، انجمن شــرکت های دانش 
بنیان استان کرمان به عنوان مشاور برای مستندسازی این بنگاه 

ها اقدام می نماید.
همچنین مهندس عابد شیخ بهایی رئیس انجمن شرکت های 
دانــش بنیــان اســتان کرمــان نیــز در ایــن نشســت، در راســتای 
توسعه شرکت های فناور آمادگی خود را به عنوان رئیس انجمن 

و نماینده فن بازار برای همکاری های بیشتر اعام کرد و هرکدام 
از طرفیــن موافقــت کردنــد تا همکاری های لازم و بیشــتر جهت 
شناسایی و رفع نیازهای فناورانه بنگاه های اقتصادی با برگزاری 
کارگاه های آموزشی جهت شناسایی مشاوران از واحدهای فناور 
و بومی سازی روش های استاندارد جهت مرتفع نمودن این نیاز 

ها برقرار گردد.

لت هم پنقژا ههی نی ه ت هم لستهن ۶ سهل ز هن  1 بنا؛

چالش ادامه دار پروژه های نیمه تمام در کرمان

سرپرست سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان گفت: برای 
تکمیل پروژه هایی که پیشرفت فیزیکی بالایی دارند به ۱۷ هزار و 
۲۲۸ میلیارد تومان اعتبار نیاز است لذا اگر قیمت ها ثابت بماند، 

تکمیل این پروژه ها شش سال به طول می انجامد.
محمدرضا وحیدی در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
کرمان به تشریح سیاست ها و اولویت های توزیع بودجه در سال 
جــاری پرداخــت و اظهــار کــرد: درآمدهــای عمومــی اســتان کرمان 
در ســال جــاری ۳۲۵۳ میلیــارد تومــان با ۴۳ درصد رشــد و تملک 
دارایی سرمایه ای استانی ۱۶۴۱ میلیارد تومان و سه درصد نفت 
و گاز ۱۳۸۴ میلیارد است که نسبت به سال گذشته ۱۶۴ درصد 

رشد داشته است.
او بــا بیــان ایــن مطلــب که حــدود ۱۱۰ میلیــارد تومان بــرای ورزش 
همگانی در جداول بودجه ای استان اختصاص داده شده، ادامه 
داد: ۵۶۲۳ میلیــارد تومــان بودجــه اســتان کرمــان در ســال جاری 

است.
سرپرســت ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان کرمان با بیان 
ایــن مطلــب کــه جمع اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی ســرمایه 
ای استان کرمان با حدود ۳۹ درصد رشد به حدود ۷۳۸۲ میلیارد 
تومان رسیده، اظهار کرد: اعتبارات هزینه ای امسال استان ۱۷۴۹ 
میلیارد تومان اســت که نســبت به ســال گذشــته ۴۳ درصد رشد 
داشــته و این در حالی اســت که رشــد متوســط اســتان ها حدود 

۳۶ درصد است.
او با تبیین سایر منابع اعتبارات استان گفت: طبق تبصره شش 
ماده ۱۴ قانون معادن در سال گذشته ۸۱۰ میلیارد تومان در کل 
کشور به این بخش اختصاص یافت که تقریبا ۲۹۹ میلیارد تومان 
سهم استان کرمان شد و امسال ۲۰۰۰ میلیارد تومان افزایش یافته 
کــه پیــش بینــی می کنیــم حدود ۷۴ میلیارد تومان ســهم اســتان 
کرمــان خواهــد بــود اما امســال این بودجه بــه وزارت صمت اباغ 

می شود درحالی که در سال گذشته به استان اباغ شد که پیگیر 
اصاح این مهم هستیم.

وحیدی بیان کرد: اســتان کرمان در ســال گذشــته ۱۳۴۵ میلیارد 
تومان پروژه با نام در پیوست بودجه داشته که عملکرد آن حدود 
۱۳۹۶ میلیارد تومان بوده و در سال جاری پروژه به نام در پیوست 
قانون بودجه ۱۶۴۲ میلیارد تومان داریم که رشد ۱۸ درصدی دارد.

او بــا اشــاره بــه الزامــات بودجه ای عنوان کرد: حــدود ۱۶ درصد از 
اعتبارات اســتان معادل ۲۷۶ میلیارد تومان را قانون گذار تعیین 
تکلیف کرده است لذا باید پنج درصد بودجه به طرح های هادی، 
یک درصد پایگاه های بسیج، پنج درصد پروژه های نیروی انتظامی 
و حدود پنج درصد به دین و مذهب، آموزش و پرورش و گردشگری 
و فرهنــگ اختصــاص داده شــود. سرپرســت ســازمان مدیریــت و 
برنامه ریزی اســتان کرمان ادامه داد: ۲۱۶۵ میلیارد تومان تعهد 
استان برای عملیاتی کردن پروژه های سفر ریاست جمهوری است 
که در سال گذشته به دلیل دیر اباغ شدن، حدود ۱۰ درصد آن 
عملیاتــی شــد. او بــا بیــان این مطلب که ۱۸۰ نفــر نیروی کارکنان 
طــرح در طــرح هــای عمرانی داریم که ۳۳ میلیارد تومان بار مالی 
آن اســت، اظهــار کــرد: در حال حاضر موافقتنامــه ۲۴۳۵ پروژه با 
دســتگاه هــای اجرایــی مبادلــه داریــم کــه در ســال گذشــته ۳۲۰۷ 
میلیارد تومان اعتبار به این پروژه ها اختصاص داده شــد و برای 
تکمیل پروژه هایی که پیشرفت فیزیکی بالایی دارند به ۱۷ هزار و 
۲۲۸ میلیارد تومان اعتبار نیاز است لذا اگر قیمت ها ثابت مانده 
و عملیاتی افزایش نیابد، تکمیل این پروژه ها شش سال به طول 

می انجامد و در زمان افتتاح پروژه های ما مستهلک شده اند.
وحیــدی، تکمیــل ۵۲۰ کیلومتــر راه اصلــی، ۵۰۰۰ سیســتم نویــن 
آبیاری، احیاء ۷۰۰ قنات، ۴۰ طرح آبرسانی شهری، چهار سیلبند، 
آبگیری اولیه سد صفارود، تولید ۲۰ میلیون نهال سهمیه استان، 
چهار مجتمع اداری، طرح هادی در ۶۳۰ روســتا، واکســینه کردن 
۲.۵ میلیون راس دام، ۱۷۵ مدرسه، ۳۱ مرکز بهداشتی را بخشی 
از پروژه های قابل اتمام استان در صورت تامین اعتبار بیان کرد.


